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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 
 

Data: dimecres, 22 d’abril de 2020 
Hora: 18:00 hores 
Lloc: Videoconferència Collaborate (Espai Reunions Facultat GiH campus virtual) 

 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Informació general 
2. Aprovació de les directrius de docència i avaluació del TFM i Pràctiques externes 
3. Estat de preinscripció dels màsters, curs 2020-2021 
4. Planificació del curs 2020-2021 
5. Aprovació de modificacions en la planificació acadèmica pel curs 2020-2021  
6. Torn obert de paraules 

  
Assistents: 
 
Daniel PIÑOL ALABART (President) 
Roger CANALS VILAGELIU (Secretari) 
Teresa ABELLÓ GUELL 
Xosé ARMESTO LOPEZ 
Xosé AVIÑOA PÉREZ 
Gemma CELIGUETA COMERMA 
Rosa M. CREIXELL CABEZA 
Maria FELIU TORRUELLA 
Pilar GENÉ PINÓS 
Josep LLUIS FALCO 
Xavier MANGADO LLACH 
Dolores SANCHEZ AGUILERA 
Natalia MORAGAS SEGURA 
Nuria PUMAR BELTRAN 
Olga OBÓN SANZ 
 

Desenvolupament de la reunió:  

El president, Daniel Piñol Alabart, pren la paraula i inicia la sessió amb els següents temes i informacions: 
 
Es postposa l’aprovació de l’acta anterior 
 

1. Informació general 
 
El vicedegà acadèmic Daniel Piñol informa que ha pujat al Campus Virtual de la Comissió Acadèmica de 
Màsters de la Facultat de Geografia i Història un resum de la reunió que  es va celebrar el dia 20 d’abril del 
2020. També hi ha penjat l’esborrany de la nota informativa que s’enviarà als estudiants indicant que ells i 
elles son co-responsables del funcionament del curs i que han de posar-se en contacte amb els professors 
i professores, no amb els coordinadors. Aquest document rebrà algunes esmenes. També informa que el 
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document titulat DIRECTRIUS GENERALS DE FUNCIONAMENT DE LA DOCÈNCIA I 
L’AVALUACIÓPER AL CURS 2019-2020 DAVANT LA CRISI DE LA COVID-19 amb suggeriments, 
recursos i recomanacions d’avaluació no presencial ja ha estat aprovat per Consell de Govern i es pot fer 
circular entre el professorat del Màster. Està penjat a la web de la UB. Es pot penjar als respectius Campus 
Virtuals perquè és un document públic. 
 
2. Aprovació de les directrius de docència i avaluació del TFM i Pràctiques externes 

 

A nivell de directrius de docència s’informa que es manté el calendari de docència, si bé es pot allargar fins 
al mes de novembre 2020. També es pot ampliar l’avaluació de juny al mes de juliol. Aquesta prolongació 
fins al mes de novembre afecta el TFM i les Pràctiques externes. En aquest sentit, la Teresa Abelló apunta 
que és possible que hi hagi pocs estudiants a la convocatòria de juny/juliol perquè la majoria aniran a 
setembre. Pregunta com es gestionarà el tema de les actes i si es faran actes separades.  
En Daniel Piñol comenta que els mesos d’octubre i novembre només haurien de ser per a casos excepcionals 
per qui es podrà generar una acta individualitzada. Tanmateix, la qüestió de les actes individualitzades, es 
farà consulta corresponent. 
 
Olga Obón comenta que cal indicar quins estudiants decideixen anar a juny i quins a setembre i després, a 
primers de setembre ja es comunicarà quins alumnes necessiten acta individualitzada (octubre/novembre). 
Els coordinadors i coordinadores disposen fins al 15 de maig per notificar aquesta informació. 
 
Davant de la pregunta de si un estudiant de TFM pot decidir presentar-se al febrer 2021 a cost zero, en 
Daniel Piñol respon que aquest escenari no es contempla, o almenys que no és un procés automàtic. S’hauria 
d’analitzar el cas concret. Els estudiants que vulguin anar a febrer 2021 hauran de rematricular-se. Només 
en casos excepcionals, i després de que la UB ho hagi analitzat i aprovat, es podria contemplar la possibilitat 
d’un retorn del cost de l’assignatura. Al no ser un procés automàtic, s’indica als coordinadors i 
coordinadores no parlar d’aquesta eventualitat amb els estudiants i deixar clar que es mantenen les dates de 
juny (amb ampliació al juliol) i setembre. Per a casos excepcionals es pot parlar de les opcions d’ octubre i 
novembre. El tema del febrer és realment per a situacions molt singulars. 
 
En Daniel Piñol també deixa clar que en cap cas es pot substituir el TFM per una mitjana de l’expedient. 
Cal que hi hagi un treball, encara que aquest sigui més breu i que consisteixi, per exemple, en un projecte a 
realitzar en el futur. 
 
La professora Dolores Sánchez Aguilera pregunta de nou pel tema de les actes individualitzades. Alguns 
dels estudiants del seu màster han marxat a l’estranger i el seu retorn és incert. Fins i tot avui dia es fa difícil 
fer tutories amb aquests estudiants. També pregunta si les defenses del mes de juny es faran on-line.  
 
En Daniel Piñol confirma que les defenses de TFM del mes de juny es faran on-line. També reitera que els 
canvis en el Pla Docent s’hauran d’introduir en la pestanya que s’habilitarà properament. 
 
Rosa Maria Creixell comenta el cas d’un professor que ha plantejat fer un únic exercici per aprovar 
l’assignatura deixant oberta la porta als estudiants de fer-ne més si volen optar a una qualificació més alta. 
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En Daniel Piñol argumenta que aquesta opció no és possible perquè cap prova pot valer més d’un 60% de 
la nota final.  
En relació a les pràctiques externes, en Daniel Piñol exposa que una pràctica realitzada al 50% ja pot ser 
avaluada. La resta d’hores, si no es poden dur a terme, es poden suplir amb documents.  
 
La professora Rosa Maria Creixell exposa que, en el seu cas, la majoria de pràctiques són 
professionalitzadores i que les institucions en aquests moments estan tancades.  La professora Sánchez 
Aguilera exposa que, en el seu cas, té estudiants de pràctiques en situacions molt diverses. Pregunta si seria 
possible fer les pràctiques de manera interna lligades als grups de rcerca i a través del teletreball. 
 
En Daniel Piñol hi respon favorablement.  
 
La professora Maria Feliu comenta que el seu màster té convenis amb certes institucions, ara tancades, i 
pregunta què passarà amb els estudiants que no es puguin recol·locar. El vicedegà contesta que encara no 
pot donar resposta a aquesta pregunta. Si l’estudiant fa la pràctica en un grup de recerca no cal conveni. Se 
li pot fer l’avaluació. A aquesta afirmació la professora Sánchez Aguilera precisa que abans es feien 
convenis inclús en en cas que els estudiants féssin les pràctiques dins de grups de recerca. 
  
En Josep Lluís Falcó comenta que en el seu cas les pràctiques són optatives i pregunta si es podria canviar 
una pràctica per una assignatura optativa. En Daniel Piñol respon qu en principi sí; el problema però és que 
ara ja estem a les acaballes del curs. Pilar Gené també comenta la dificultat d’aquest procediment degut al 
fet que ja estem a finals de curs.  
 
Com a norma general, en Daniel Piñol aconsella seguir de ben a prop els casos particulars tant en el tema 
de ls pràctiques com en relació als TFM. 
 
Teresa Abelló pregunta si en cas d’anul·lació d’una assignatura (bàsicament el TFM) es podria fer un retorn 
de l’import dels crèdits. Pilar Gené llegeix la normativa. En principi, aquesta hipotètica devolució és per a 
casos molt excepcionals que s’analitzaran des de la UB individualment. No és una norma general. En tot 
cas, des de Secretaria s’enviarà als estudiants un redactat neutre on s’informarà de les possibilitat d’anul·lar 
la matrícula fins al dia 15 de maig (termini ampliat). Aquesta anul·lació permet a l’estudiant no haver de 
pagar un recàrrec el curs vinent (però en cap cas implica una devolució automàtica del preu de l’assignatura). 
 
Olga Obón indica la necessitat de veure si en cas d’anul·lació d’una assignatura s’aplica també la normativa 
de permanència. 
 
3. Estat de preinscripció dels màsters, curs 2020-2021 

Revisem l’estat de les preinscripcions de cara al curs 2020-2021. En general, són força correctes. Moltes 
d’elles però es van fer abans de que esclatés la pandèmia. Acordem obrir un tercer període de preinscirpció 
de l’1 al 20 de juliol.   
 
A partir del 19 de juny, que finalitza el període actual de preinscripció, des de la Secretaria es farà un 
recordatori a les coordinacions de màster de les dates del període de juliol i sol·licitarà confirmació dels 
màsters que volen tornar a obrir preinscripció. 
. 
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4. Planificació del curs 2020-2021 

En Daniel Piñol indica que cal anar recollint l’oferta d’assignatures i coordinadors i coordinadores del curs 
vinent. Disposem de temps fins al 8-10 de maig per enviar-ho per tal que es pugui fer l’encàrrec i començar 
a fer els plans docents. 

En Daniel Piñol fa saber que és possible que al setembre la docència sigui de caire semi-presencial. També 
indica que es fa difícil gestionar i preveure el tema de les sortides en l’escenari desconegut de la semi-
presencialitat. 
 
La setmana vinent farem una reunió per parlar dels Plans Docents. Cal també pensar en les aules de cara al 
curs vinent tenint en compte que hi ha dos espais (aules 302 i 203, les que tenen pissarres electròniques) que 
ningú no vol. 
 

5. Aprovació de modificacions en la planificació acadèmica pel curs 2020-2021 

El 30 d’abril finalitza el termini per enviar a Gestió Acadèmica les propostes de modificacio en pla d’estudis 
de màsters pel curs vinent 2020-2021. 
 
Es presenta modificació del màster Gestió del Patrimoni Cultural i Museologia que incorpora dos 
assignatures optatives. S’aprova la modificació. 
 
En Roger Canals demana una ampliació del termini per a la creació d’assignatures optatives en el màster 
d’Antropologia i Etnografia, ateses les circumstàncies d’excepcionalitat en què ens trobem. Olga Obón 
respòn que parlarà amb Gestió Acadèmica per disposar d’un període més llarg, fins al 15 de maig. 
S’afegeixen a aquesta petició els màsters de Estudi de Dones, Gènere i Ciutadania i Turisme Urbà. 
 
La resta de màsters no fan modificacions. 
 
6. Torn obert de paraules 

En Daniel Piñol informa d’una notícia d’última hora, encara no oficial: s’està parlant de fer unes enquestes 
específiques que substitueixin les que s’han dut a terme fins ara i que ja estan actives. Pilar Gené fa saber 
que cap estudiant ha entrat a les enquestes. La professora Sánchez Aguilera expressa la seva disconformitat 
amb aquest  procediment. Argumenta no s’han de solapar els períodes de realització d’enquestes amb els 
períodes d’avaluació, i que hem de tenir en compte que som en un període excepcional. Mostra el seu 
desacord amb aquest canvi de criteri en relació a les enquestes, que és injustificat, arriba tard i pot acabar 
convertint-se amb un dispositiu de sanció al professorat o al màster en general. 

En Daniel Piñol remarca que podem acordar fer l’enquesta nova però en tot cas dins del calendari ja 
establert. Les revaluacions es faran a les dates previstes.  

La professora Sánchez Aguilera pregunta quin és l’estat de les beques de col·laboració i se li respon que 
segueixen funcionant de manera no presencial. 

Rosa Creixell comenta que no ha pogut parlar amb la Carme Cubero per gestionar els pagaments del 
convidats on-line. En Daniel Piñol confirma que aquests pagaments es poden realitzar. Intentar contactar 
directament amb l’Administradora, Àngels Ibañez. 
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 El president aixeca la sessió a les 20:20h, de la qual com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

Vist i plau, president de la Comissió 
 

 
 
 
 
Dr. Roger Canals Vilageliu             Dr. Daniel Piñol Alabart 
 


